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PROCES VERBAL 

nr.18105 din 28.09.2023 

 
 

Încheiat azi, 28.09.2023, ora 14, cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Şimleu Silvaniei 
convocată în baza Dispoziţiei nr. 399/21.09.2023. 

Ședința se realizează cu participarea fizică a consilierilor locali în sala de ședințe a Primăriei orș. Șimleu 
Silvaniei. 

Convocarea consilierilor locali la lucrările şedinţei s-a asigurat prin e-mail în data de 22.09.2023 în care au 
fost transmise toate materialele aferente proiectului ordinii de zi. Comunicarea prin e-mail s-a efectuat pe adresa 
electronică comunicată de fiecare consilier la secretarul general al orașului. 
 La lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Şimleu Silvaniei participă: dna Gal Luminița-
Nicoleta-secretar general, dra Ghilea Alexandra - consilier juridic, dl.Pop Mihai, dna Kun Bernadett, dna. Sale Finela 
Mariana, dl Crișan Codruț- consilier personal și un număr de 4 cetățeni ai orașului și dl Trif Petru Virgil în calitate de 
președinte al Asociației Serviciilor Funerare la nivel național. 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri locali, începem ședința 
ordinară de azi, 28.09.2023, convocată de domnul primar prin Dispoziția nr.399/21.09.2023, cu respectarea 
procedurilor legale de comunicare a materialelor de ședință către consilierii locali prin intermediul poștei electronice 
și publicare pe site-ul instituției a convocatorului și a proiectelor de hotărâre înscrise pe ordinea de zi.  

Dau cuvântul d-nei secretar general să facă prezența. 

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Buna ziua și bine ați venit la ședința consiliului local 
de azi!  

În conformitate cu prevederile art. 243 alin.1 lit.j din OUG 57/2019 privind codul administrativ am să efectuez 
acum apelul nominal al consilierilor locali prezenți la ședința de astăzi în ordine alfabetică, după cum urmează:    

Dra Călăcian Delia-Corina? 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Prezentă. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna. Crișan Alexandrina-Luminița ? 

Doamna consilier local Crișan Alexandrina-Luminița: Prezentă. 
             Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna Ilinca Eugenia Viorica ? 

 Doamna consilier local Ilinca Eugenia Viorica: Prezentă 

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl Kovacs Zoltan-Zsolt,  
Domnul consilier local Kovacs Zoltan-Zsolt : Prezent 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna. Lipo Angela-Maria? 

Doamna consilier local Lipo Angela-Maria: Prezentă. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl. Man Călin-Cosmin?  
Domnul consilier local Man Călin-Cosmin : Prezent. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl. Man Vasile Ovidiu? Este Absent. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl. Opriș Cristian-Ioan?  
Domnul consilier local Opriș Cristian-Ioan: Prezent 
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             Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl. Orosz Ferencz ? 

 Domnul consilier local Orosz Ferencz: Prezent. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta:Dl. Papp Lajos-Levente? 

Domnul consilier local Papp Lajos-Levente: Prezent. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna. Pavel Florica-Adriana? 

Doamna consilier local Pavel Florica-Adriana: Prezentă 

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl. Pop Cornel . 
Domnul consilier local Pop Cornel: Prezent 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna.Porcar Doina-Marcela? 

Doamna consilier local Porcar Doina-Marcela: Prezentă. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta:  Dl Sabo Ioan? 

Domnul consilier local Sabo Ioan: Prezent 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dl. Seute Ioan-Gavril ? 

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Prezent. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna. Roman Andrada-Ioana? 

Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana: Prezentă. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dna Varadi Codruța- Rozica? 

Doamna consilier local Varodi Codruța- Rozica: Prezentă. 
 

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Având în vedere că la ședința de astăzi sunt prezenți 
un nr de 16  consilieri locali din cei 17 în funcție, constat îndeplinite prevederile art. 137, alin. 1 din OUG 57/2019 
Cod administrativ privind cvorumul necesar pentru aprobarea și desfășurarea legală a acestei ședințe ordinare. Astfel, 
ședinţa este statutară și se pot lua hotărâri valabile, consiliul local fiind legal întrunit. 
            În conformitate cu dispozițiile art. 138 alin.15  din OUG 57/2019 privind codul administrativ vă supun spre 
aprobare PV al ședinței ordinare a CL din data de 30.08.2023 care v-a fost comunicat prin intermediul poștei 
electronice. 
            Vă precizez că la ședința ordinară  CL din data de 30.08.2023 au fost prezenți 15 consilieri locali (dl. Sabo Ioan 
și Man Vasile-Ovidiu fiind absenți de la ședință).   
Dacă aveți obiecțiuni sau observații pe marginea PV vă rog să vi le exprimați, dacă nu, trecem la vot: 

Cine este Pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Procesul Verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din 30.08.2023 s-a votat cu 15 voturi „Pentru” . 

Domnule președinte vă predau lucrările ședinței, mulțumesc. 
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                                                          ORDINEA  DE  ZI  
 

Proiect de hotărâre nr.1 pentru modificarea HCL nr. 56 din 30.09.2021 privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Local în Consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ preuniversitar din orașul Șimleu Silvaniei 
completată prin HCL 76/25.11.2021 și HCL 72/29.09.2022 
 

                                                                                                                     Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                     Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.2 pentru modificarea HCL nr. 15/25.02.2021 privind desemnarea  reprezentanţilor Consiliului 
local al orașului Șimleu Silvaniei, precum și a membrilor supleanți, în Consiliul de Administraţie la Spitalul Orășenesc 
”Prof dr. Ioan Pușcaș” 
                                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul                             
                    Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.3 privind aprobarea încheierii unui Act adițional la  Acordul de parteneriat nr. 
15775/06.10.2021 încheiat cu  ASOCIAȚIA HELP MARKO ȘIMLEU 
 

                                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul                                                                                                  
                                                                                                                                 Orașului Șimleu Silvaniei 
 
Proiect de hotărâre nr.4 pentru actualizarea valorii proiectului la obiectivul de investiții: „Modernizare și dotare cămin 
elevi – Liceul Tehnologic  Ioan Ossian  din Simleu Silvaniei” 
                                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul                                                                                                                              
                                                                                                                                 Orașului Șimleu Silvaniei 
 
 
Proiect de hotărâre nr.5 privind rectificarea bugetului local și actualizarea Programului de investiții pentru anul 2023 
 
 
 
                                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul                                                                                                  
                                                                                                                                 Orașului Șimleu Silvaniei 
 
„Diverse” 
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Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Dau cuvântul domnului primar pentru a prezenta ordinea de zi a 
ședinței de astăzi. 

             Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Bună ziua tuturor, mă bucur să ne revedem. Pentru ședința de astăzi 
avem pregătite un număr de 5 proiecte de hotărâre plus punctul „Diverse”, astfel încât: Proiectul de hotărâre nr.1 
este pentru modificarea HCL nr. 56 din 30.09.2021 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local în Consiliile 
de administraţie ale unităţilor de învăţământ preuniversitar din orașul Șimleu Silvaniei completată prin HCL 
76/25.11.2021, respectiv HCL 72/29.09.2022; În esență este vorba despre modificarea metodologiei adoptate de 
Ministerul Educației privind componența consiliului de administrație în școli și trebuie să ne racordăm la aceste 
modificări legislative. Proiect de hotărâre nr.2 privind modificarea HCL nr. 15/25.02.2021 privind desemnarea  re-
prezentanţilor Consiliului local al orașului Șimleu Silvaniei, precum și a membrilor supleanți, în Consiliul de Adminis-
traţie la Spitalul Orășenesc ”Prof dr. Ioan Pușcaș”; La fel și aici o formalitate încât să fim în forma actualizată a 
normelor. Proiect de hotărâre nr.3 privind aprobarea încheierii unui Act adițional la Acordul de parteneriat nr. 
15775/06.10.2021 încheiat cu ASOCIAȚIA HELP MARKO ȘIMLEU. Este vorba despre adăpostul de câini căruia îi 
expiră parteneriatul în luna octombrie și trebuie să îl prelungim. Proiect de hotărâre nr.4 pentru actualizarea valorii 
proiectului la obiectivul de investiții: „Modernizare și dotare cămin elevi – Liceul Tehnologic „Ioan Ossian” din Simleu 
Silvaniei.” Proiect de hotărâre nr.5 privind rectificarea bugetului local și actualizarea Programului de investiții pentru 
anul 2023, și punctul „Diverse”. Având în vedere că avem pentru „diverse” aici participanți și din afara consiliului 
local, cetățeni, propunerea mea va fi ca să nu-i ținem pe dânșii la toată ședința să începem cu punctul diverse, noi 
o să supunem la vot și voi o să considerați, o să discutăm și o să supunem la vot, avem de votat și vot secret anumite 
proiecte de hotărâre.  
     Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Vă mulțumesc, acum vă supun la vot aprobarea ordinei de zi a ședinței 
de astăzi. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Secretar general, dna Gal Luminița-Nicoleta: Ordinea de zi a ședinței de astăzi s-a votat cu 16 voturi 
„Pentru”. 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Vă supun la vot și să se înceapă cu punctul „Diverse”. Cine este 
Pentru? Îmotrivă? Abțineri? 

Secretar general, dna Gal Luminița-Nicoleta: S-a votat cu 16 voturi „Pentru” ca înainte de dezbaterea 
proiectelor înscrise pe ordinea de zi, ședința de azi să  înceapă cu punctul „DIVERSE”.  

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Solicitarea domnului Lobonțiu Emil-Adrian care a făcut o cerere scrisă. 
Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Am solicitat în această cerere să verificați avizul Consiliului Local și aștept 

un răspuns la tot ce am scris acolo. Dacă aveți întrebări și eu nu pot să vă răspund este aici Președintele Asociației 
Serviciilor Funerare Române care a trimis și o solicitare primăriei, i s-a dat un răspuns, dacă aveți nereguli puteți să-
l întrebați pe dânsul. De aceea am venit pregătit. Vă rog! 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Eu aș avea o întrebare din avizul dat de către Consiliul 
Local pentru Întreprinderea Individuală Roman este de transport funerar și recuperare cadavre. Aș avea o întrebare 
tehnică: cum se întâmplă această manipulare la recuperarea de cadavre și cine poate să facă o manipulare de acest 
gen de la un loc de accident sau de la un spital la o casă funerară? Mă gândesc că nu poate să facă această 
manipulare șoferul, nu? 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Bună ziua! Vă mulțumesc frumos 
pentru că ați aprobat să ajung în ședință. Este vorba despre personal calificat, acea prestare de servicii nu se poate 
efectua decât de prestatorul de servicii funerare autorizat conform art. 40 din H.G. 741 privind normele de sănătate 
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publică care ne clarifică exact ce criterii profesionale trebuie să îndeplinească acel prestator. Operatorul economic 
respectiv care își dorește să presteze servicii funerare se adresează Direcției de Sănătate Publică, în cazul acesta 
Sălaj, unde îi sunt enumerate documentele necesare pentru a putea deveni prestator. În ianuarie când am fost aici 
am luptat pentru obținerea unui aviz de prestator în Consiliul Local, am dorit ca acest oraș să aibă un prestator pe 
lângă autorizat ca și normă de sănătate publică să fie și avizat, adică să dețină ultima autorizație necesară numită 
„Avizul de Consiliul Local” ca să poată presta. Degeaba deții autorizație sanitară dacă nu deții avizul consiliului local, 
nu poți presta servicii.  

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Dl. Emil Lobonțiu a optat pentru servicii funerare 
complete. Întrebarea mea este: când se prezintă documentele la DSP, în acea enumerare a,b,c,d etc, toate 
documentele sunt obligatorii? Adică nu ne alegem din ele ce ne convine, dacă facem transport funerar ne ducem la 
documentele pentru autovehicolul special? 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Există mici scăpări ale Direcției 
de Sănătate Publică, chiar au afișate pe site-ul propriu exact cum ne spune legiuitorul că au și autoutilitară, adică 
mașină de transport marfă care nu se încadrează. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: DSP i-a dat aviz că se încadrează .Noi am lucrat pe 
baza avizului de la DSP. Revenind la prima întrebare, avizul consiliului este pentru transport funerar și recuperare 
de cadavre, acea recuperare practic nu se face și dacă omul care pune mâna pe cel care trebuie transportat undeva 
trebuie să aibă avize speciale? 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Eu vă spun că nu există 
transportator funerar, în legislație, în Legea 102 nu este paragraf unde să ne explice ce documente sunt necesare 
ca să poți să te autorizezi ca și transportator funerar. Transportatorul funerar, pompele funebre cum îi spunem noi, 
de fapt este parcul auto pe care trebuie orice prestator de servicii funerare să-l dețină, o mașină de paradă și o 
mașină de frig. În lege sunt specificate clar cele 3 tipuri de autorizații pe care Direcția de Sănătate Publică în 
conformitate cu ordinul de ministru poate să le emită.  

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Mă scuzați că vă întrerup, aș avea rugămintea să fiți mai concis. 
Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Este o discuție liberă, povestim 

liber, pe înțelesul fiecăruia fiindcă, cu siguranță, dacă s-a emis acel aviz de Consiliul Local la un transportator, nu s-
a documentat foarte bine departamentul respectiv. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr:  Dvs. Sunteți liber să aveți orice considerație și bănuiesc că aveți și 
proprietatea cuvenită. Ați făcut și o contestație la Prefectură care a fost respinsă și s-a constatat că e legală ulterior. 
Eu vă rog să fim mobilizați și conciși pentru că fiecare proiect de hotărâre are timpul lui alocat, fiecare dezbatere. Vă 
rog să nu facem abuz de deschiderea ședinței. 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: O să încerc să fiu cât mai clar, 
cât mai pe înțelesul tuturor și să nu vă răpesc foarte mult timp. Deci cele trei autorizații care pot fi emise de Direcția 
de Sănătate Publică sunt: prestatorul de servicii funerare autorizat, prestatorul de cimitir, cremațiunea atât, scrie clar 
în Legea 102, la capitolul VIII din Normele de aplicare și finale ale art. 46 se aprobă doar formularele, adică pentru 
prestator, tanatopractor, pașaport notor, cele 8 anexe, atât. Nicăieri în lege nu este specificat ce trebuie să facă și 
dacă poate să existe și acest criteriu în legea respectivă de pompe funebre să fii doar transportator. Înțelegeți? 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Înțeleg. Eu nu mai țin minte condițiile DSP-ului, e 
autorizație sanitară de funcționare și un aviz de la DSP care a fost pentru transport funerar. 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Acolo s-a întâmplat o eroare în 
sensul că nu înseamnă că dacă tu te duci cu un autovehicul special, să spunem că este conform și recunoscut de 
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RAR România, este omologat atât în carte cât și în talon și corespunde anexei 2 punctul 3, mă refer aici la mașina 
de recuperare deoarece așa s-a și deschis subiectul respectiv, dacă mașina respectivă deține o autorizație sanitară 
în baza unui referat de evaluare acea societate poate să devină transportator funerar, nu este așa, mașinii respective 
în mod normal Direcția de Sănătate Publică Sălaj trebuia să emită o notificare de certificare a conformității cum că 
mașina este parte integrată dintr-o autorizare, exact cum spune în anexa 1. 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Îmi cer scuze, trebuie să intervin, vă rog să terminați în două minute 
deoarece nu ne încadrăm în timp. 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Referitor la sesizarea pe care am 
transmis-o în primăvară, eu urmărind îndeaproape Primăria Șimleu pe internet să văd cum va decurge acel 
regulament al cimitirului unde ne-am implicat și am pus la dispoziție materiale pentru departamentul respectiv și am 
rămas cu telefonul deschis oricând, la orice oră pentru întrebări și am descoperit acest aviz de transport funerar la 
firma respectivă, fapt pentru care m-am adresat dvs. și am atras atenția că s-a produs o eroare tehnică. Fiind 
nemulțumit de răspunsul dvs. am trimis mai departe și la Instituția Prefectului să ne facă și dânsul dreptate, dar mi 
se pare că nici acolo nu e prea în regulă, ori eu vorbesc despre alte articole ori i-am prins și pe ei că nu au citit cum 
trebuie. Acum, văzând această situație și deținând niște informații am sesizat Inspectoratul Teritorial de Muncă al 
județului Sălaj, unde am trimis o sesizare cu oră, cu dată, punct ochit, vedeți că firma respectivă, exact cum mi-ați 
dat un răspuns că a dat declarație pe proprie răspundere că ei fac doar transport nu fac și alte servicii, au fost prinși 
de cei de la ITM. Răspunsul întrebării mele a fost indirect în sensul că eu am trimis sub forma că sunt persoane care 
lucrează, prestează servicii la negru, voiam să meargă acolo cu siguranță, iar răspunsul lor a fost că acele patru 
persoane nu sunt angajate la negru, sunt cu contract de muncă, asta fiind un fapt foarte bun deoarece se alocă niște 
bani la bugetul de stat, taxe și impozite. Pe mine ce m-a interesat de fapt a fost să-i prindă că prestează alte servicii 
față de ce v-au declarat dvs. aici și v-o pun la dispoziție cu mare drag v-o trimit pe mail ca să vedeți că avem și 
dovezile că firma respectivă nu face ce trebuie, nu-și ține promisiunea. Am zis că trecem peste, să nu fie doar o firmă 
că nu are cum și trebuie să fim foarte maturi, să înțelegem că un singur prestator nu poate să presteze servicii în tot 
județul Sălaj, este foarte greu. Eu vreau ca toate firmele să se autorizeze, să respecte legea exact cum prevede 
Constituția României, atât. Dacă mai sunt întrebări vă stau la dispoziție. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Aș propune să mai vedem încă o dată dosarul depus 
de domnul Roman, într-o ședință următoare, ca să nu mai existe discuții, să vedem încă o dată documentele și 
avizele depuse de Roman. 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Încă o completare, 30 de secunde, 
atât. Ceea ce m-a uimit foarte tare este faptul că acel aviz nu a avut termen de valabilitate. Toți prestatorii, din toată 
țara care dețin avize de la consiliile locale teritoriale unde își prestează munca sunt cu termenul legat de asigurarea 
de malpraxis, așa a luat decizia fiecare consiliu local, cât este asigurarea de malpraxis valabilă, atât este și acest 
aviz valabil. Fapt ce face ca dosarul să fie incomplet. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Cum se întâmplă recuperarea? 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Se face profanare de cadavre.. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Să nu vorbim unul peste altul! Ceea ce spuneți dumneavoastră se 

traduce altfel. Sunt norme directe și norme indirecte. O normă indirectă vine în completare, așa încât ce spuneți 
dumneavoastră că nu este prevăzut un termen acolo probabil care să conveargă cu asigurarea de malpraxis în egală 
măsură, câtă vreme în dispozițiile legale se scrie clar că tu ai niște condiții de îndeplinit printre care și asigurarea de 
malpraxis, când acea asigurare a expirat, ți-a expirat și avizul respectiv. Deci teoretic nu este neaparat să fie expres 
și nu este o omisiune nelegală, deci fiți liniștit pe subiectul acesta. 
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Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Acea asigurare trebuie să existe 
fiindcă în caz de o producere de daune, firma respectivă prin malpraxis poate să fie... 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu am zis că asigurarea nu trebuie să existe, am zis că termenul trebuie 
neaparat înscris câtă vreme se deduce din faptul că nu are asigurare, nu are aviz. 

Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Corect! Eu am cerut să-mi puneți la dispoziție și formularul pe care l-ați dat 
celeilalte firme fiindcă există un formular național, mie mi l-ați dat, eu am îndeplinit toate criteriile, ei nu au primit, am 
cerut formularul de trei ori: o dată că nu este internet, o dată că este stricat calculatorul, o dată că s-a pierdut. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr:  La cine? La compartiment? 

Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Da, jos la compartiment. De trei ori am fost. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Pentru autorizație sau? 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Pentru avizare. 
Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Eu nu îmi fac altă firmă, îmi fac de transport doar că nu-mi convine să 

plătesc taxe și impozite, lucrez și eu cum pot. Vreau și eu formularul, nu mi l-a dat nimeni. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Deja dumneavoastră aveți avizul consiliului pentru 

servicii complete. 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă mulțumim!  
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr:  Într-o viitoare ședință o să avem dosarul sau dacă vrea doamna secretar 

să completeze, dacă nu pe urmă o să pregătească un răspuns. 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Doriți răspuns scris sau? 

Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Da. Doresc un răspuns scris la toate lucrurile pe care le-am făcut, fiindcă 
atunci am și eu o dovadă că tot ce am vorbit aici este sau nu este. 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare:  Dacă nu se va reglementa 
această problemă, eroare tehnică îmi place să-i spun ca să nu fie o problemă, atunci oricum acțiunea noastră va 
merge în continuare, în sensul că vă aducem în temei legal la cunoștință că ei au prestat servicii după care ne mutăm 
în contencios administrativ. 

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dacă îmi permiteți domnule președinte, vreau să fiu 
scurtă. Având în vedere că solicitarea pe care a formulat-o domnul Lobonțiu este adresată în exclusivitate consiliului 
local, iar domnia sa dorește formularea unui răspuns scris, asta se poate face doar prin funcționarii publici din 
aparatul de specialitate al primarului. Dacă consiliul local este de acord sau dorește să supună spre observare sau 
spre votare acel răspuns care urmează să se înmâneze solicitantului. Asta înseamnă că la următoarea ședință, vă 
va fi prezentat răspunsul, se va însuși conținutul și abia după i se va comunica solicitantului răspunsul. Asta înseamnă 
o întârziere la termenul de comunicare a unui răspuns la petițiile formulate, față de cel prevăzut de lege. Am dorit să 
încunoștiințez solicitantului acest aspect ca să nu avem probleme pentru prorogarea răspunsului.  

Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Sunt de acord, am luat la cunoștință și sunt obișnuit cu lucrul acesta.  
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Domnule, vă rog să nu fiți ironic! 
Domnul Lobonțiu Emil-Adrian: Este o procedură. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Ne vom ocupa din nou de dosarul domnului Roman, 

Întreprinderii Individuale Roman și răspunsul va fi în concordanță de ce.. 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Dat fiind faptul că, colegul de la compartimentul de 

autorizări activități comerciale nu este astăzi prezent la ședință am să vă spun doar pe scurt, că cele două hotărâri 
ale consiliului local privind acordarea acelui aviz sunt distincte cel puțin din următorul aspect: prima hotărâre de 
consiliu local acordată Întreprinderii Individuale Lobonțiu este pentru prstarea serviciilor funerare în integralitate ceea 
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ce se circumscrie prevederilor art.25 și art.27 din H.G. 741/2016 cu toate prevederile și activitățile care sunt prevăzute 
în anexe la această hotărâre. Cea de-a doua hotărâre a consiliului local, respectiv cu numărul 75/2023 s-a acordat 
Întreprinderii Individuale Roman Remus exclusiv pentru prestarea de servicii funerare de transporturi funerare și 
recuperări cadavre, dat fiind faptul că DSP-ul a acordat autorizație exclusiv pentru această activitate. De altfel în H.G. 
741/2016 în anexe sunt prevăzute categoriile de activități pe care le poate presta un prestator de servicii funerare și 
printre acestea este și transportul funerar și recuperări cadavre, deci Consiliul Local nu putea să acorde un aviz 
integral pentru acel prestator (II Roman), fiind prestator limitat doar la activitatea pentru care a fost autorizat de DSP. 
Personal am discutat cu domnișoara director Marincaș Ligia de la DSP și mi-a comunicat că la nivelul județului Sălaj 
există un număr de 16 UAT-uri care au acordat astfel de avize, respectiv pentru transporturi funerare și recuperări 
cadavre și că, la nivelul județului Sălaj doar domnul Lobonțiu, respectiv II Lobonțiu este autorizat pentru prestarea 
integrală a serviciilor funerare. Deci, HCL 75/2023 nu este o hotărâre ilegală pe care Consiliul Local a adoptat-o în 
sensul că a acordat doar un aviz limitat. Cum nici prestatorul nu poate fi obligat să facă toate activitățile. Poate pentru 
că nu are capacitate financiară, poate că nu are alte capacități sau nu dispune de altă logistică. Prin urmare, dacă 
ați fi nesoluționat cererea acelei Întreprinderi Individuale pentru prestarea de transport funerar am fi prejudiciat firma 
respectivă și am fi încălcat prevederile legale. Aceste răspunsuri, le-au fost comunicate și Asociațiației Serviciilor 
Funerare, care a făcut o pertiție adresată Instituției Primarului cât și Instituției Prefectului cu privire la Hotărârea 75 
din 18 mai 2023 și li s-au comunicat exact aceste aspecte cu privire la faptul că prestatorul este autorizat strict pe 
această activitate. Deci hotărârea în ansamblul ei a trecut de controlul de legalitate al corpului de control al Prefectului 
județului Sălaj și a aprexciat-o ca fiind temeinică și legală. 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Vă mulțumim pentru participare. Doamna Răduța-adresă de 
participare. Vă rog! 

Doamna Răduța Buta: Da! Vrem să aducem la cunoștință tema cu strada Brădet din spate de la C-uri. 
Domnul Primar știe, domul Cosmin știe tot. Deci nu mai este luată în proiect sau ce facem? Noi rămânem tot cu 
strada aia? De fapt nici nu e stradă, e cărare. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr:În ce sens să fie luată în proiect?  
    Doamna Răduța Buta: Așa ni s-a spus. De 20 de ani tot așa ni se spune că este pe proiect, dar a rămas 
numai la proiect. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr:  Încerc să înțeleagă toată lumea ce vă doriți, deci dumneavoastră vă 
doriți acolo anumite investiții care se fac? 

Doamna Răduța Buta: Nu așa ar trebui dacă plătim impozit?  
Domnul Man Simion-Ioan: Dacă îmi dați voie să vorbesc și eu, în 2001 am pornit construcția casei, după 

doi ani strada mi s-a blocat cu cotețe de porci, a rămas construcția la jumătate, adică mi-am făcut beci, cameră,un 
nivel și mai departe nu am putut continua. De atunci în fiecare an am pus petiție, până și la București am făcut la 
Avocatul Poporului. Am primit răspuns că nu sunt fonduri. Cum adică nu sunt fonduri să deschidem stradă? Adică 
să am cale de acces, cale de servitute? Așa ceva nu mă gândeam niciodată! Plus iluminatul stradal care încă a 
rămas cu becurile vechi, cum este o cădere de tensiune dispare lumina. Acolo s-au produs toate furturile care au 
fost în 2006, două garaje s-au spart aici în oraș, acolo s-au depozitat, sunt beciuri, sunt fel de fel de construcții  
improvizate, practic acolo s-a distrus tot ce s-a furat din oraș. Asta pot dovedi că am acte depuse și la poliție de 
atunci și la Judecătorie. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Și poliția ce a făcut?  
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Domnul Man Simion-Ioan: Poliția atât a făcut că a venit și s-a făcut reconstituire, s-a furat, e bine că s-a 
furat! Bine că erau implicați și ei în treabă, am dovedit clar și știu și persoană care a fost implicată în tribul respectiv. 
Deci dacă la nivel de oraș nu se poate, spuneți-mi domnule că mă duc mai departe, practic din 2004 e mult.  

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Ce număr aveți, ce vă scrie pe cartea de identitate, 
strada Brădet? 

Domnul Man Simion-Ioan:  Strada Brădet, numărul 7.  
Doamna Răduța Buta: Strada Brădet, numărul 60 și numărul 47, 49 și 45. Eu de aceea am venit, aș avea 

rugămintea să luați o măsură, eu zic că totuși ar putea să se facă și acolo un pic. 
Domnul Man Simion-Ioan: Suntem opt familii.  
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr:  Eu vă ascult acum, dar când vreți pot să și vorbesc. Ca idee, cum ați 

zis, credeți-mă eu vă asigur de un lucru că îmi doresc nu cât dumneavoastră, ci mai mult decât dumneavoastră ca 
problema asta să se rezolve. În ce sens, eu de când am venit aici vreau să punem orașul acesta la punct din toate 
punctele de vedere, nu înseamnă că punem doar în centru sau doar în Cehei sau doar la unitatea militară, trebuie 
să punem peste tot, tot ce ține de Șimleu Silvaniei. În egală măsură, cu foarte mare părere de rău o spun că nici 
Roma nu s-a construit în 3 zile, adică investim anual atât din bugetul local cât și din proiecte cu finanțare 
nerambursabilă când continuă, adică și anul acesta extindem rețeaua de apă și canal pe alte 7 străzi; peste 3.000 
de metri de rețea nouă de apă și canal din bugetul local mă refer. Anul trecut am băgat 50 de km de magistrală de 
apă și canal în tot orașul. Sunem singurul oraș din tot județul acesta care și-a terminat proiectul de apă și canal 
integral. Zalăul nu l-a terminat, Jiboul nu l-a terminat, Cehul nu l-a terminat. Bun, ca idee nu o să ne oprim până nu 
terminăm, pe subiectul dumneavoastră ce o să vreau să văd eu personal este în felul următor: o abordare pe termen 
scurt cu ce putem să intervenim acuma, astăzi este 28 septembrie, noi trebuie să venim față de dumneavoastră până 
în 14 octombrie, ne ia două săptămâni în care colegii mei din primărie de la administrativ, respectiv de la investiții să 
vadă ce putem face noi pe termen scurt însemnând toamna aceasta, începutul anului viitor și ce abordare se poate 
propune pe termen lung, în care să vă spunem că în momentul x pe strada aceasta noi o să fim cu toate puse la 
punct. Dar încă o dată sunt un om realist, nici Roma nu s-a construit în 3 zile, mi-ar fi plăcut să vă spun „gata se face 
mâine sau am făcut tot”, dar și bugetul acesta este limitat și trebuie să-l tratăm chibzuit. Iar legat de ce zicea domnul 
Man cu demersurile începute din 2001 încoace, eu sunt de doi ani de zile aici, îmi pare rău de problemele cu poliția, 
cu ce ați mai întâmpinat.  

Domnul Man Simion-Ioan: Păi dacă am avut spargere acolo era clar că trebuia să depun plângere la poliție 
și am depus și la primărie. Am cerut să se pună acolo cameră de luat vederi că altceva nu se poate face, am înțeles, 
dar cotețele de porci la 50 de metri de blocuri? Domnul Pop Cornel din comisie a fost la fața locului când i-am chemat, 
cu 10 ani în urmă, a văzut, face care ce vrea, aruncăm gunoiul pe gardul nostru?  

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: În regulă, trebuie să știe unde se pot crește animale și unde nu se pot 
să nu crească.Vrea și domnul consilier local Seute Ioan-Gavril să intervină. 

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Atâta timp cât la începutul discursului domnul și doamnele 
ziceau că au adus la cunoștință mai demult această situație, eu consider că le-ați acordat prea mult timp două 
săptămâni, de ce nu mergeți mâine până acolo să vedeți despre ce este vorba. 

 Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu este vorba despre așa ceva, că nu este prea mult timp domnule 
Seute, dacă vreți să faceți lucrurile superficial, faceți-le dumneavoastră, eu nu o să le fac superficial, eu vreau să mă 
ocup cu specialiști, cu proiectanți care să-mi spună efectiv ce se poate face, dacă vreți să facem lucrurile după 
ureche faceți-le dumneavoastră, eu n-o să le fac după ureche niciodată. Iar ei dacă au început demersurile în urmă 
cu 20 de ani, 22 de ani, v-am spus că eu sunt de 2 ani aici eu răspund pentru ce fac acum. 
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Domnul Man Simion-Ioan:  Petiții am pus în fiecare an, din 6 în 6 luni. 
Doamna Răduța Buta: S-a depus la primărie numai nu am primit răspuns.  
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Domnul Man, doamna Răduța, ce ați cerut concret?  
Domnul Man Simion-Ioan: Am cerut cale de servitute. Eu port lemnele în spate..  
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Știu că este o cărare. Șanț aveți?  
Domnul Man Simion-Ioan:  Șanț? În afară de curent nu avem nimic! 
Doamna Răduța Buta: Ne-a făcut ploaia șanț joia trecută! Nu avem nici becuri și sunt și câini. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Încă o chestiune, adică două chestiuni, legat de câini o dată, s-a verificat 

și sunt câini cu stăpân, care au fost lăsați de stăpânii lor liberi acolo. 
Doamna Răduța Buta: Eu zic că ați putea să îi sancționați. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Evident! Eu v-am spus că nu sunt câini fără stăpân. 
Domnul Man Simion-Ioan:  Nu avem nici iluminat, la iluminatul public sunt becurile vechi, peste tot s-au 

schimbat.  
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Legat de servitute, cred că și domnișoara Călăcian știe că servitutea nu 

este în apanajul unei primării, să ne înțelegem! 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Nu, dar rezolvarea situației să aibă becuri și să aibă o 

stradă cât de cât dacă plouă, niște intervenții de bun gust.  
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Aia este altceva, numai că mai este o chestiune. Și construcțiile 

indiferent de zonă trebuie să aibă loc într-o anumită disciplină legală ca să zic așa. Legat de disciplina aceasta nu 
cred că pot să spun foarte multe în acest moment.  

Domnul Man Simion-Ioan:  Eu am documentația care se poate verifica. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: De anul trecut din noiembrie avem un regulament, 

poate poliția locală poate să-i sancționeze pe proprietari, la fel avem contract de colaborare cu Citadin, cu hingherii. 
Chiar dacă respectivii câini aparțin stăpânilor, că și eu știu că este o practică frumoasă seara să deschidem poarta 
să iasă câinii. Bun, există hingheri, trebuie anunțați hingherii să vină să facă seara și duși inclusiv cei cu săpân, nu 
ți-ai ținut câinele în curte du-te la Citadin, plătești o taxă și îți iei câinele înapoi. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Au fost două acțiuni de la Citadin, o să mai fie, nu este nicio problemă. 
Nu sunt nici ieftine din păcate. 

Domnul Man Simion-Ioan: A fost acțiune, au cules câinii și pe urmă după două săptămâni le-au dat drumul 
înapoi, au apărut câinii înapoi.  

Doamna Varvara-Iuliana Biriszlo:  Domnule Primar, vă contrazic aici cu acțiunea de hingheri, au fost într-
adevăr dar au venit să întrebe de câini care erau legați de stăpân, nicidecum poliția locală nu a venit să alerge sau 
să fugă după câini. Au venit în curte, au fost și domnii de la poliția locală dar ei s-au interesat de câinii care erau 
legați, adică de ai noștri. Am un câine care este legat și care e vaccinat cu carnet. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Legat de ce ați spus să știți că nu este vorba de hingheri, este vorba 
despre o procedură legală prin care câinii sunt ridicați. 

Doamna Varvara-Iuliana Biriszlo:  Da, Domnule Primar, am înțeles!  
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Eu cred că s-a înțeles că până în 14 o să vină o comisie acolo să 

evalueze tot ce trebuie făcut și se va face, vă garantez! Mulțumim pentru participare!  
Doamna Răduța Buta: Domnule Primar eu mai am o întrebare pentru dumneavoastră. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Vă rog!  
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Doamna Răduța Buta: Văd că sunt aici majoritatea care au votat un HCL când dumneavoastră nu ați fost 
și aș dori să se ia în vedere că domnii consilieri au votat o hotărâre pentru pășunea Corlate, care a schimbat destinația 
pășunii. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Legat de situația pășunatului eu pot să vă spun viziunea mea, cu toate 
că nu am fost aici, m-am obișnuit să mai răspund și pentru chestii pentru care nu am fost aici, nu este o problemă. 
Cu toate că nu am fost prezent, vă spun în felul următor și chiar am discutat și cu colegul meu Pop Cornel pe subiectul 
acesta. Eu am o regulă foarte simplă, câtă vreme, atâția ani a fost loc pentru toată lumea eu nu cred că în Șimleu nu 
poate să fie loc pentru toți, mă refer la pășunat, adică trebuie toată lumea să fie împăcată, nu cred că este un lucru 
imposibil. 

Doamna Răduța Buta: Sunt de acord cu tot ce ziceți, dar vreau să îi întreb pe domnii consilieri de ce au 
votat, cu ce scop s-a votat schimbarea destinației numai pentru bovine?  

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Eu vă spun că vreau să fiu eficient să rezolvăm problema, nu este 
normal ca o comunitate mică precum Șimleul să aibă problema asta, eu cred că are loc toată lumea în Șimleu. 

Doamna Răduța Buta: Eu cred că a fost pășunea comunală până când s-a luat hotărârea de consiliu și 
vreau să-mi spună domnii consilieri pe ce bază au votat o asemenea hotărâre, pe ce bază numai vacile să stea acolo 
și oile să nu stea, ca să vă spun așa pe tărănește.  

Domnul consilier local Pop Cornel: Nu asta era... Deci unde pășunează vaca nu are ce pășuna oaia, este 
clară treaba. Este loc acolo unde s-a dat, are ... 

Doamna Răduța Buta: Nu de Cehei că eu stau în Șimleu. 
Domnul consilier local Pop Cornel: Nu contează, este tot pășunea orașului. 
Doamna Răduța Buta: Nu! Nu există așa ceva domnul Cornel. De când este lumea și pământul acolo la 

Corlate a fost CAP-ul. Îmi dați dreptate? Au fost oile pe pășunea orașului și mă mutați acum după 20 de ani în Cehei? 
Hai să fim serioși! 

Domnul consilier local Pop Cornel: Nu vă mutăm. S-a discutat problema asta și se va repartiza la fiecare 
după câte animale are exact.  

Doamna Răduța Buta: Așa mi-aș dori. Doamna Ioana așa mi-ați zis că nu ați știut, că n-ați votat așa ceva. 
Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana: Vă spun de ce am votat așa ceva. Pentru că mi s-a spus 

de medicul veterinar  că oile nu au voie să pășuneze în același loc cu vacile. 
Doamna Răduța Buta: Doamna Ioana vă mai întreb încă o dată, am fost cu Simona în fața dumneavoastră 

și mi-ați zis senin că nu ați votat așa ceva. 
Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana: Nu am zis că nu am votat așa ceva. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu în calitate de primar, ci în calitate de avocat vă zic că este mai 

eficient…din câte am înțeles litigiul pornit este în pronunțare în octombrie și atunci teoretic justiția va face lumină  pe 
subiectul acesta. 

Doamna Răduța Buta: Eu știu, dar și consilierii ar trebui să fie conștienți că trebuie să nu mai voteze 
asemenea legi, pentru ce? Și noi am fost aici în pășunea orașului și noi vrem să rămânem acolo. Se poate împărți 
acea pășune în jumătate. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Se poate împărți la toată lumea. 
Doamna Răduța Buta: Așa ar trebui!  

     Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Vă mulțumim frumos! 
Doamna Răduța Buta: Mulțumesc!  

     Domnul Trif Petru Virgil , președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Eu mai am o completare. 
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Nu a rămas chestia foarte clară și de asta vreau ca să o continui. Vă rog din suflet, două minute, am venit de la 125 
de km, totuși este o distanță  

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Eu cred că nu știu dacă ați mai stat, dacă ați mai primit atâta timp 
într-un consiliu local la dezbatere. 

Domnul Trif Petru Virgil, președinte al Asociației Serviciilor Funerare: Oricum Consiliul Local Șimleu 
este în asentimentul meu, pozitiv, să ne înțelegem de la început. Într-adevăr punctul de vedere al Direcției de 
Sănătate Publică pe care ni l-a comunicat doamna prin Doamna Director, da, este un articol în legislație care face 
referire la faptul că unele servicii se pot realiza separat, de aceea m-am și întrerupt ca să dau citatul exact din lege. 
Acel articol a fost introdus de legiuitor acolo tocmai pentru a se face distincția între cele trei servicii care se pot presta 
conform normelor, altfel era într-adevăr o treabă mult mai grea în sensul că inclusiv administratorii de cimitire și de 
cremațiune umană trebuia să îndeplinească aceleași criterii ca și prestatorii: să-și facă morgă, tanatopractor, medic 
specialist, absolut tot. De aceea acel articol face referire la unele activități care se pot realiza separat, tocmai ca să 
nu oblige cimitirele și cremațiunea să își facă și ei magazine de pompe funebre și morgi, mai pe românește. De 
aceea zice articolul 40 ca să clarifice pentru că poate și-au dat seama că au scăpat o anomalie, spune clar: „În 
termen de 90 de zile de la intrarea în vigoare a prezentei legi prin hotărârea guvernului se stabilesc: a)criteriile 
profesionale pe care trebuie să le îndeplinească prestatorii de servicii funerare precum și normele  tehnice și sanitare 
ale acestor servicii; b)normele și regulile detaliate privind înființarea, extinderea, închiderea, deschiderea, 
desființarea și redeschiderea cimitirului etc.; c)normele tehnice și sanitare pentru cremațiunile umane;”. Acestea sunt 
cele trei servicii, nu serviciul de transport și prestator de servicii funerare etc. Vă mulțumesc frumos pentru răbdare! 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: O să continuăm să vedem ce se întâmplă. Mulțumim frumos!  
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Putem continua cu diversele și să încheiem? 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Ziceți doamnă. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Și anul trecut s-a introdus în domeniul public a orașului, 

cimitirul Pustă, Bic și ce mai este. Întrebarea mea este următoarea: Ați terminat de inventariat pe toate?  În momentul 
în care se termină o să avem un regulament al cimitirului? 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu este domnul Balog aici, el administrează. Avem deja un 
regulament al cimitirelor pe care nu l-am dat, nu am intrat în circuit cu el dintr-un motiv simplu, așteptăm să fie 
întăbulat și cimitirul din Cehei pentru că acolo am făcut demersuri pentru capelă, iar pentru asta trebuia să fie 
întăbulat. Avem trei variante de regulament, probabil va fi a patra.  

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Deci alegem varianta cea mai ușoară. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Știți cum e.. și croitorul măsoară de cinci ori până taie. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: De ce vă întreb despre regulamentul acesta, conform 

obiceiuliu va fi luminația. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu vă faceți griji pentru luminație, la ședința operativă din data de 

25.09. de luni cu șefii de la administrativ de la noi, asta le-am spus, „vedeți că este 25 septembrie și nu vreau să 
vorbim în 25 octombrie despre faptul că vine 1 noiembrie ” 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Și mai am o întrebare legat de strada Brădet, referitor 
tot la acea parte, noi în 30 august am votat proiectul pe zona Brădet printre care între cerințele proiectului respectiv 
este demolarea garajelor către versant în Brădet. Nu știu dacă se știe, poate o să le și renoveze, poate că o să le 
zugrăvească, să le izoleze. Nu ar fi bine să dăm un anunț public că partea aceea este cuprinsă în proiect și o să se 
oprească cu așa ceva? 
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Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu este niciun secret, dar ideea e aici că noi, pe Regenerare urbană, 
avem mai multe paliere de acțiune, printre care principalul palier este zona mare de case pe care vrem să o facem 
o zonă de promenadă și sper să reușim să cuprindem tot, deci și cartierul nou și cartierul mai vechi. Dincolo de asta 
este ce se votează într-un stadiu incipient cum e un DALI sau un SF sunt niște scenarii de lucru. Adică așa să știți 
că orice DALI sau SF care se face cu un ochi pe ce înseamnă parte tehnică și cu un ochi pe ce prevede ghidul de 
finanțare, pentru că tu în ghid ai prevăzut anumiți indicatori pe care trebuie să-i atingi și să ai un anumit spațiu verde 
sau mai mult spațiu opac. Prin urmare scenariile propuse în documentații sunt în consonanță și cu ghidurile, dar este 
prematur să avem o astfel de discuție și vă garantez că atunci când va fi cazul se va purta, dar în momentul de față 
este foarte prematur. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Dar la momentul când se va semna contractul, 
Doamne ajută să se și semneze, atunci cred că se pot și anunța oamenii. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Sigur!  
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Mai dorește cineva?  
Domnul consilier local Pop Cornel: Apropo stimați colegi, de ce zicea cu strada Brădet, domnul care a 

venit și doamna Răduța, acolo n-au avut ei autorizație de construcție. Ei și-au făcut o căbănuță, după au reușit cumva 
să ... 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: V-am spus cu disciplina în construcții. 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Domnul Cornel asta cu autorizația de construcție avem 

aici, la colțul casei unde era pentru ceva și s-a făcut altceva, deci poate nu-i poți opri dacă nu-i verifici și nu-i amendezi. 
Domnul consilier local Pop Cornel: Normal, sigur că da și acuma vin cu cerința. 
 

  

 
 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Mai dorește cineva? Dacă nu trecem la proiectele de hotărâre.  
 
Proiect de hotărâre nr.1 privind modificarea HCL nr. 56 din 30.09.2021 privind desemnarea reprezentanţilor 

Consiliului Local în Consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ preuniversitar din orașul Șimleu Silvaniei 
completată prin HCL 76/25.11.2021 și HCL 72/29.09.2022.  
             Solicit avizul comisiei nr. 3 și 4. 
             Comisia nr. 3: aviz favorabil  
             Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: După cum ați observat proiectele de hotărâre se vor vota membri de 
Consiliul Local în Consiliile de administrație la școlile din oraș. Dacă sunt intervenții și discuții. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Pe scurt aici este vorba că potrivit noii metodologii nu este foarte clar 
dacă personalul de conducere a școlii poate să facă parte din Consiliul de administrație. Atunci ca să suflăm și în 
iaurt vreau să știu că toată lumea e în matca legală, am luat decizia ca, colegele noatre directoare, respectiv Florica 
Pavel, Doina Porcar, respectiv Angela Lipo și domnul Kovacs Zoltan să nu mai facă parte dintr-un Consiliu de 
administrație. Despre asta e vorba, înlocuirea dânșilor. Și la Liceul Agricol într-adevăr sunt doi membri și având în 
vedere ca e liceu cu profil tehnologic, s-a redus la un singur membru. În prezent avem doi membri acolo sau trei, 
trebuie să desemnăm unul singur. 
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Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Dacă nu sunt .. pe acest proiect de hotărâre se merge prin vot secret 
având în vedere prevederile articolului 139 alin.6 din Codul administrativ. Așadar, persoanele desemnate din rândul 
Consiliului local se vor alege prin vot secret. Vă rog să faceți propuneri pentru Grădinița nr. 2 cu program prelungit. 
    Doamna consilier local Porcal Doina- Marcela: Îl propun eu pe domnul Sabo Ioan. 
    Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Bine atunci. Şcoala Gimnazială „Horea” Şimleu Silvaniei? 

    Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Două persoane la Horea. 
   Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Cine propune? 

  Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana: Eu îl propun pe domnul Seute.   
   Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Încă o propunere pentru Horea.  
    Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Propun pe domnul Cosmin Man. 
    Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Avem două propuneri. 
    Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: La Colegiul Tehnic „Iuliu Maniu”Şimleu Silvaniei ? 

    Doamna consilier local Pavel Florica-Adriana: Îl propun pe domnul Pop Cornel.  
    Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Cei care sunteți înlocuiți vă asigurați substituirea.  
    Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: La Liceul Tehnologic „Ioan Ossian”Şimleu Silvaniei? 

Domnul consilier local Pop Cornel: O propun pe doamna Ilinca.  
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Procedura de vot o știți. Bifați căsuța DA sau NU în dreptul persoanei 

menționate. Vă precizez că lipsa bifei se consideră ca fiind vot nul.  
După efectuarea procesului de vot secret se prezintă rezultatul votului și desemnarea membrilor. 
Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana:  La Grădinița cu program prelungit nr.2, dl Sabo Ioan cu 

16 voturi „pentru”. La Şcoala Gimnazială „Horea” Şimleu Silvaniei, dl Seute Ioan Gavril și dl Man Cosmin cu 15 voturi 
„pentru”, 0 nule și 1 „împotrivă”. La Colegiul Tehnic „Iuliu Maniu”Şimleu Silvaniei, dl Pop Cornel cu 16 voturi „pentru”. 
La Liceul Tehnologic „Ioan Ossian” Şimleu Silvaniei dna Ilinca Eugenia 15 voturi „pentru”, 1 „impotrivă ” și niciunul 
nul. 

 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  pentru că art.1 al hotărârii s-a făcut potrivit rezultatului votului,  acum 

să votăm hotărârea în ansamblu. Cine este „Pentru?”, „Împotrivă?”, „Abțineri?” . 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Hotărârea a fost aprobată cu 16 voturi „Pentru.”  
 

  

 
   Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.2 privind modificarea HCL nr. 15/25.02.2021 privind 
desemnarea  reprezentanţilor Consiliului local al orașului Șimleu Silvaniei, precum și a membrilor supleanți, în 
Consiliul de Administraţie la Spitalul Orășenesc ”Prof dr. Ioan Pușcaș”.                                                                             
             Solicit avizul comisiei nr. 1, 2, 3 și 4. 
             Comisia nr. 1: aviz favorabil 
             Comisia nr. 2: aviz favorabil 
             Comisia nr. 3: aviz favorabil 
             Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: După cum ați observat în proiectul de hotărâre se va vota câte un 
membru al Consiliului Local și un membru supleant la Consiliul de administrație a Spitalului din oraș. Dacă sunt 
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intervenții și discuții? Dacă nu sunt vă reamintesc că acest vot se face prin vot secret. Așadar vă rog să faceți 
propuneri pentru cei doi membri.  

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Pentru membrul titular, nu? 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Da. Și pentru supleant. Pentru membru supleant fac eu pe doamna 
Varodi Silvășan. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Și pentru titular fac eu pe domnul Orosz Ferencz.  
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Nu vreți dl Orosz ? 

Domnul consilier local Orosz Ferencz: Nu. 
Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: O propunem pe domnișoara Călăcian.  

    Domnul consilier local Pop Cornel: O propun eu pe doamna Ilinca. 
    Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Deci avem două propuneri pentru membrul titular. Iar 
la supleant o singură propunere.  

După efectuarea procesului de vot secret se prezintă rezultatul votului și desemnarea membrilor. 
Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana: Prin vot s-a stabilit că reprezentanți la Spitalul orășenesc: 

Ilinca Eugenia cu 8 voturi „pentru”, 3 voturi „împotrivă” și 5 voturi nule și membru supleant Varodi Codruța-Rozica 14 
voturi „pentru”, 1 „împotrivă” și unul nul. 

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Aș veni cu propunerea să ne concentrăm un pic când votăm că 
nu este chiar așa greu să marcăm unde trebuie.  

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Eu propun să-i numim direct, de ce să-i mai votăm, să 
scăpăm de chin.  

Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Domnișoara Călăcian vreți să ținem la democrație. 
 Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Astfel se adoptă art. 1 al proiectului de hotărâre conform rezultatului 

votului. Acum votăm hotărârea în ansamblul lui. Cine este „Pentru?”, „Împotrivă?”, „Abțineri?” . 
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta: Hotărârea a fost aprobată cu 16 voturi “ Pentru”. 

 
              

  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.3 privind aprobarea încheierii unui Act 
adițional la  Acordul de parteneriat nr. 15775/06.10.2021 încheiat cu  ASOCIAȚIA HELP MARKO ȘIMLEU. 

           Solicit avizul comisiei nr. 1,2 și 4. 
           Comisia nr. 1: aviz favorabil 
           Comisia nr. 2: aviz favorabil 
           Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta:  Hotărârea a fost aprobată cu 16 voturi “ Pentru”. 
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  Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.4 pentru actualizarea valorii proiectului la obiectivul 
de investiții: „Modernizare și dotare cămin elevi – Liceul Tehnologic  Ioan Ossian  din Simleu Silvaniei”.  
 
           Solicit avizul comisiei nr. 1,2,3 și 4. 
           Comisia nr. 1: aviz favorabil 
           Comisia nr. 1: aviz favorabil 
           Comisia nr. 2: aviz favorabil 
           Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 

 Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Doamna consilier local Varodi Codruța- Rozica: Am eu o întrebare. Care este termenul de finalizare al 

proiectului?  
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: Domnul Pop Mihai vă poate comunica.  
Domnul Gale Mihai- Inspector Birou Investiții: Recepția lucrărilor a avut loc pe data de 28 iunie. Acum 

mai urmează partea financiară de finalizat, mai avem un control ISU, s-a prelungit și partea economică până pe 21 
octombrie. La ADR s-a solictat o prelungire. 

Doamna consilier local Varodi Codruța- Rozica: Vă mulțumesc!  
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Dacă mai dorește cineva?  
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Aș vrea eu, foarte scurt. Am înțeles că sunt și ceva 

copii acolo cazați, clasa a 9-a acum au venit, și unii părinți au întrebat de ce nu sunt copii cazați în spațiul nou. 
   Domnul Gale Mihai Inspector Birou Investiții: Am vorbit cu directorul să instaleze niște camere de supraveghere, 
din punct de vedere financiar nu au posibilitate să suporte salariul unui pedagog și după ce se finalizează .. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Am înțeles. 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Supun la vot proiectul. Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... 

„Abțineri”?...    
Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru” și o 

„Abținere”( Domnișoara Călăcian).  
 

  

 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.5 privind rectificarea bugetului local și 

actualizarea Programului de investiții pentru anul 2023. 
 
           Solicit avizul comisiei nr. 1 și 4. 
           Comisia nr. 1: aviz favorabil 
           Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre din partea 
voastră.  

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Aș avea eu la capitolul 4107 operațiuni financiare, sunt sume 



ROMÂNIA 
CONSILIUL LOCAL 
ORAȘUL ȘIMLEU SILVANIEI 
 

 
ȘEDINȚA ORDINARĂ 

A CONSILIULUI LOCAL AL ORAȘULUI ȘIMLEU SILVANIEI DIN 28.09.2023 
 
 

17 

 

aferente împrumuturilor. Este vorba despre împrumutul pe care l-am accesat noi? O parte din el? 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazăr: O parte din el și o să rămână mai mic. Noi am stabilit o limită atunci 

în ședință și vă mulțumesc că ați votat, îmi pare rău că nu am fost prezent la discuția respectivă, am fost prins la 
București cu alte treburi și știu că s-au suscitat alte discuții. Situația financiară a orașului este foarte bună, problema 
este în felul următor, la nivel național Programul Operațional Regional stă prost cu decontările, adică în mod normal 
când faci o cerere de plată îți vine într-o săptămână sau două iar acum te trezești că îți vine în 3 luni. Teoretic 3 luni 
de zile înseamnă că anteprenorul trebuie să susțină de la el acele lucrări. Atunci tu ai rămas cu două variante: fie că 
se susține de la bugetul local, și noi am mai susținut, am plătit și apoi am făcut cerere de rambursare, fie i se spune 
anteprenorului ridicând din umeri:  „nu am avut de unde să-ți dau”, el se ia și se duce de pe șantier și rămâi cu 
lucrarea nefăcută. Tocmai de aceea am luat acest credit  ca să avem un cash-flow prin care să putem să susținem 
să se termine cât mai repede și la timp lucrările. Nu este nicio altă filosofie în spate. Iar suma este una deosebit de 
mică în comparație cu alte orașe, Zalău etc.  
  Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Supun la vot proiectul. Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... 
„Abțineri”?...    

Doamna secretar general - Gal Luminița-Nicoleta:  Hotărârea a fost aprobată cu 16 voturi “ Pentru”. 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Declar închisă ședința de astăzi 28.09.2023. Mulțumim pentru 

participare!  
 

Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Local se încheie la ora 15.22.    
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